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Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Köszöntöm képviselőtársaimat, megjelent 
vendégeinket. A Képviselő-testület maximális létszámmal megjelent, tehát 
határozatképes. Napirend előtt szeretném elmondani a helyi népszavazással 
kapcsolatban, hogy a Helyi Választási Bizottság elnöke hétfő délutánra összehívta a 
Helyi Választási Bizottságot, akkor fog dönteni a feltett kérdésről. Másik fontos hírünk, 
hogy NFM-tól 225 ezer Ft vissza nem térítendő támogatást nyertünk az Európai 
Mobilitás hét megrendezésére. A programok már a tegnapi napon elkezdődtek, egy 
héten át tartanak. Ennek keretében a gyermekeket minél több mozgásra ösztönözzük. 
Egészségnap és a nagy sportágválasztó mintájára egy kis sportágválasztó is lesz a 
programok között. Minden képviselő megkapta a lejárt határidejű határozatok 
végrehajtásáról, a folyamatban lévő jogügyletekről, valamint a folyamatban levő 
közbeszerzési eljárásokról, beruházásokról szóló beszámolót. Ennek kapcsán 
szeretném megjegyezni, hogy valószínűleg szeptember végén egy rendkívüli testületi 
ülést kell majd összehívni a LED kiegészítő pályáztatása kapcsán. A mai ülés 
napirendje kiegészült a kiküldöttekhez képest. Kérdezem, hogy a kiegészített 
napirendhez van-e hozzászólás, javaslat. Ha nincs, szavazásra teszem fel a 
kiegészített napirendet. Indítható a szavazás. 
 
Megállapítom, hogy a Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 
NAGYKOVÁCSI NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
132/2015. (IX. 17.) HATÁROZATA 

 
Tárgy: A Képviselő-testület 2015. szeptember 17-én megtartott munkaterv 
szerinti ülésének napirendje 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy 2015. 
szeptember 17-i munkaterv szerinti ülésén a következő napirendi pontokat tárgyalja. 
 
Nyílt ülés: 

1. Az önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 1/2015. (II.24.) 
önkormányzati rendeletének 2. sz. módosítása – E-111 

 
2. Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata és költségvetési szerveinek 

tájékoztatója a 2015. évi költségvetés első félévi teljesítéséről – E-98 
 

3. Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
önkormányzati rendelete a helyi népszavazás kezdeményezéséhez 
szükséges választópolgárok számáról – E-99 
 

4. Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
önkormányzati rendelete a tulajdonában álló közterületek használatának 
rendjéről – E-112 
 

5. Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
önkormányzati rendelete a közszolgálati jogviszonyban állókat megillető 
szociális, jóléti és egészségügyi juttatásokról, támogatásokról – E-100 
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6. Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének Z-130-
131/2015. (VIII. 27.), a Nagykovácsi Településüzemeltetési Kft. 
működésének racionalizálására meghozott határozatával kapcsolatos 
döntések – E-109 
 

7. Döntés a Kispatak Óvoda 2014-2015. nevelési évről szóló beszámolójáról 
valamint az óvodaépület helyiségének bérleti díjáról – E-101 
 

8. Döntés a Local Agenda 21, „Nagykovácsi Nagyközség fenntartható 
fejlődésének helyi programjának„ elfogadásáról – E-102 

 
9. Döntés a 2015. augusztus 25-én beadott vis maior igény önrészéről – E-

103 
 

10. Döntés a Nagykovácsi sportpálya és konténeröltöző bérleti díjának 
mértékéről – E-110  
 

11. MLSZ Országos Pályaépítési Program – Pályázat műfüves focipálya 
építésére – E-104 
 

12. A Nagykovácsi Víziközmű Kft. végelszámolásával kapcsolatos döntések – 
E-113 
 

13. Javaslat a Pilisi Medence Kistérség Önkormányzati Területfejlesztési 
Társulás Egyesülethez (rövid nevén Pilisi KÖTET Egyesület) való 
csatlakozáshoz – E-105 
 

14. Javaslat a Budakörnyéki Önkormányzati Társulás Társulási 
Megállapodása módosításának elfogadására – E-106  

 
15. Döntés a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjpályázat 2016. évi fordulójához való csatlakozásról, valamint az 
elektronikus adatbázis használatáról 
 

16. Javaslat a Nagykovácsi Általános Iskola sportpályája befedésének 
előkészítésére 

 
Zárt ülés: 

 
17. Döntés a 2094 Nagykovácsi, Rákóczi u. 66. szám alatti ingatlan bérlőjének 

kérelméről – E-108  
 

18. Javaslat „Év Polgárőre Díj” adományozására – E-107  
 

Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
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1. napirendi pont 
Az önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 1/2015. (II.24.) önkormányzati 
rendeletének 2. sz. módosítása  
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Röviden ismertette az előterjesztést. Az 
előterjesztést a Pénzügyi bizottság megtárgyalta, átadom a szót Tegzes Endre elnök 
úrnak, hogy ismertesse a bizottság álláspontját. 
 
Tegzes Endre: A Pénzügyi bizottság az előterjesztést megtárgyalta. Szeretném 
megköszönni azoknak a képviselő-társaimnak, akik részt vettek a bizottság ülésén, így 
sokkal alaposabban megismerhették az egyes témákat, megkönnyítve ezzel a döntést 
bizonyos napirendek esetében. A bizottság a határozati javaslatot 5 igen szavazattal 
elfogadásra javasolja a testület számára. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Köszönöm. mivel nincs további hozzászólás, 
felteszem szavazásra az önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 1/2015. (II. 
24.) önkormányzati rendeletének 2. sz. módosítását. Kérem, szavazzunk. Ennél a 
napirendi pontnál minősített többség kell a rendelet elfogadásához. Indítható a 
szavazás. 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül megalkotta Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat 
Képviselő-testületének 12/2015.(IX. 21.) önkormányzati rendeletét Az 
önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 1/2015. (II. 24.) önkormányzati 
rendeletének 2. sz. módosításáról.  
 
2. napirendi pont 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata és költségvetési szerveinek 
tájékoztatója a 2015. évi költségvetés első félévi teljesítéséről 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Röviden ismertette az előterjesztést. Az 
előterjesztést a Pénzügyi bizottság megtárgyalta, átadom a szót Tegzes Endre elnök 
úrnak, hogy ismertesse a bizottság álláspontját. 
 
Tegzes Endre: A Pénzügyi bizottság az előterjesztést megtárgyalta, 5 igen 
szavazattal elfogadásra javasolja. Egy dolgot viszont mindenképpen szeretnék 
kiemelni. Van egy szociálpolitikai támogatás, és ezzel kapcsolatban szeretném a 
médiát is felhasználni arra, hogy jelezzem, hogy ha van, aki rászorul, de mégsem jön 
a hivatalhoz benyújtani egy kérelmet, azoknak segítsünk. Hívjuk fel a figyelmet erre. A 
másik, amit szeretnék kiemelni, az az adóval kapcsolatos. Javulás észlelhető, 
reméljük, hogy ez a tendencia továbbra is megmarad. 
 
Dr. Szabó András: Kiegészíteném ezt az összesítést annyiban, hogy a beszámoló 
alapján nem minden teljesül 50 %-ra, de összességében a költségvetésünk pozitív 
irányba mozdult. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Köszönöm szépen. Kérdezem, hogy van-e 
további kérdés, hozzászólás. Ha nincs, szavazásra teszem fel a határozati javaslatot 
az előterjesztésben foglaltak szerint. Indítható a szavazás. 
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Megállapítom, hogy a Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 
NAGYKOVÁCSI NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
133/2015. (IX. 17.) HATÁROZATA 

 
Tárgy: Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának és költségvetési 
szerveinek tájékoztatója a 2015. évi költségvetés első félévi teljesítéséről 

 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagykovácsi 
Nagyközség Önkormányzatának és az irányítása alá tartozó költségvetési szerveinek 
2015. évi költségvetésének első félévi végrehajtásáról készített írásos tájékoztatóját 
tudomásul veszi. 
 
Határidő: azonnal  
Felelős: polgármester, jegyző 
 
3. napirendi pont 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
önkormányzati rendelete a helyi népszavazás kezdeményezéséhez szükséges 
választópolgárok számáról 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Röviden ismertette az előterjesztést. Az 
előterjesztést az Ügyrendi bizottság megtárgyalta, átadom a szót Bánóczi Margit elnök 
asszonynak, hogy ismertesse a bizottság álláspontját. 
 
Bánóczi Margit: Az Ügyrendi bizottság az előterjesztést megtárgyalta és 3 igen 
szavazattal elfogadásra javasolja. 
 
Fodor Attila: Ha a korábbi rendelet is 25 %-ot írt elő és a törvény szerint is 25% kell 
a kezdeményező választópolgárok tekintetében, akkor a 3. oldal 2 § (2) bekezdése 
felesleges. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Ez a teljes rendeletre vonatkozik, és a 
törvényi változások miatt a korábbi rendelet sokkal több mindent szabályozott, ezért 
volt szükség a rendelet felülvizsgálatára. Egyébként a törvény nem 25 %-ot ír elő, 
hanem 10 és 25 % közötti arányt. Ezért fontos, hogy a jelenlegi vonatkozik rá, és nem 
a korábbi. A rendelet módosítására azért volt szükség, mert a jogi környezet változott, 
és több olyan szabályozás van, ami már nem a képviselő-testület hatásköre.  
 
Fodor Attila: A törvény ezek szerint lehetővé tenné, hogy az önkormányzat egyfajta 
gesztust gyakoroljon, hogy alacsonyabb arányt állapítson meg. 
 
Papp István jegyző: Nagyon fontosnak tarjuk ezt a kitételt egy későbbi jogvita 
elkerülése érdekében. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Említette képviselő úr, hogy gesztust 
gyakorolhatnánk, azonban a lakosság véleményét nagyon sokféleképpen meg lehet 
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hallgatni, nem szükséges minden kérdésben népszavazást kiírni. Meglehetősen 
költséges lenne.  
 
Dr. Szabó András: Véleményem szerint, ha egy népszavazásra a kezdeményezők 
nem tudják a lakosság negyedét mozgósítani, akkor egy sokkal gyengébb erejű 
eredmény jönne ki. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Köszönöm szépen. Ha nincs további 
hozzászólás, szavazásra teszem fel Nagyközség Önkormányzata Képviselő-
testületének önkormányzati rendeletét a helyi népszavazás kezdeményezéséhez 
szükséges választópolgárok számáról. Kérem, szavazzunk. Ennél a napirendi pontnál 
minősített többség kell a rendelet elfogadásához. Indítható a szavazás. 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 8 igen szavazattal, 1 tartózkodással 
megalkotta Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 
11/2015.(IX. 18.) önkormányzati rendeletét a helyi népszavazás 
kezdeményezéséhez szükséges választópolgárok számáról 
 
4. napirendi pont 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
önkormányzati rendelete a tulajdonában álló közterületek használatának 
rendjéről 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Röviden ismertette az előterjesztést. Az 
előterjesztést az Ügyrendi bizottság megtárgyalta, átadom a szót Bánóczi Margit elnök 
asszonynak, hogy ismertesse a bizottság álláspontját. 
 
Bánóczi Margit: Az Ügyrendi bizottság az előterjesztést megtárgyalta, 3 igen 
szavazattal elfogadásra javasolja. 
 
Fodor Attila: A közterület-rendelet betartatása kinek a feladata lesz?  
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Továbbra is a közterület felügyelő feladata 
lesz, korábban is ő végezte ezt a munkát. Van-e további hozzászólás? Amennyiben 
nincs, felteszem szavazásra Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata Képviselő-
testületének önkormányzati rendeletét a tulajdonában álló közterületek használatának 
rendjéről. Kérem, szavazzunk. Ennél a napirendi pontnál minősített többség kell a 
rendelet elfogadásához. Indítható a szavazás. 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül megalkotta Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat 
Képviselő-testületének 13/2015.(IX. 21.) önkormányzati rendeletét a helyi 
népszavazás kezdeményezéséhez szükséges választópolgárok számáról. 
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5. napirendi pont 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
önkormányzati rendelete a közszolgálati jogviszonyban állókat megillető 
szociális, jóléti és egészségügyi juttatásokról, támogatásokról 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Röviden ismertette az előterjesztést. 
Kiegészítésként szeretném elmondani, hogy a hivatali dogozók bére a szomszédos 
településekhez képest alacsony, ezért mivel jó lenne itt tartani a megfelelően dolgozó 
kollégákat, ez a rendelet talán ennek lehet egy eszköze. Az előterjesztést az Ügyrendi 
bizottság megtárgyalta, átadom a szót Bánóczi Margit elnök asszonynak, hogy 
ismertesse a bizottság álláspontját. 
 
Bánóczi Margit: Az Ügyrendi bizottság az előterjesztést megtárgyalta, 3 igen 
szavazattal elfogadásra javasolja. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Köszönöm. mivel nincs további hozzászólás, 
felteszem szavazásra Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata Képviselő-
testületének önkormányzati rendeletét a tulajdonában álló közterületek használatának 
rendjéről. Kérem, szavazzunk. Ennél a napirendi pontnál is minősített többség kell a 
rendelet elfogadásához. Indítható a szavazás. 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül megalkotta Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat 
Képviselő-testületének 14/2015.(IX. 21.) önkormányzati rendeletét a 
közszolgálati jogviszonyban állókat megillető szociális, jóléti és egészségügyi 
juttatásokról, támogatásokról. 
 
6. napirendi pont 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének Z-130-
131/2015. (VIII. 27.), a Nagykovácsi Településüzemeltetési Kft. működésének 
racionalizálására meghozott határozatával kapcsolatos döntések 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Röviden ismertette az előterjesztést. Az 
előterjesztést a Pénzügyi bizottság megtárgyalta, átadom a szót Tegzes Endre elnök 
úrnak, hogy ismertesse a bizottság álláspontját. 
 
Tegzes Endre: A Pénzügyi bizottság az előterjesztést megtárgyalta, mind a négy 
határozati javaslatot elfogadta a bizottság. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Köszönöm szépen. Mielőtt felteszem 
szavazásra a határozati javaslatokat, szeretném elmondani, hogy van egy módosító 
indítványom. A Kispatak Óvoda esetében az SZMSZ mellékletét képező szervezeti 
ábra nem tartalmazott minden munkakört, ezért az óvodavezető módosította azt. 
Javaslom, hogy ezzel a módosítással fogadjuk el a határozati javaslatot. Kérdezem, 
hogy van-e további kérdés, hozzászólás. Ha nincs, akkor szavazásra teszem fel az 1. 
határozati javaslatot a kiküldött módosítással. Indítható a szavazás. 
 
Megállapítom, hogy a Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  
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NAGYKOVÁCSI NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

134/2015. (IX. 17.) HATÁROZATA 
 
Tárgy: Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének Z-130-
131/2015. (VIII. 27.), a Nagykovácsi Településüzemeltetési Kft. működésének 
racionalizálására meghozott határozatával kapcsolatos döntések I. 
 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 
Kispatak Óvoda, Öregiskola Közösségi Ház és Könyvtár, Lenvirág Bölcsőde és 
Védőnői Szolgálat valamint a Nagykovácsi Polgármesteri Hivatal Szervezeti és 
Működési Szabályzatát a módosításokkal egységes szerkezetben a határozati javaslat 
módosított melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 
 
Felkéri a Polgármestert és az Intézményvezetőket a szükséges intézkedések 
megtételére. 
 
Határidő: 2015. október 1. 
Felelős: Polgármester, intézményvezetők 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Köszönöm szépen. Szavazásra teszem fel 
az 2. határozati javaslatot az előterjesztésben foglaltak szerint. Itt minősített többségre 
van szükség. Indítható a szavazás. 
 
Megállapítom, hogy a Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 
 

NAGYKOVÁCSI NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

135/2015. (IX. 17.) HATÁROZATA 
 
 
Tárgy: Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének Z-130-
131/2015. (VIII. 27.), a Nagykovácsi Településüzemeltetési Kft. működésének 
racionalizálására meghozott határozatával kapcsolatos döntések II. 
 
 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 
Lenvirág Bölcsőde és Védőnői Szolgálat Alapító Okirat módosítását valamint az 
egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratot a határozat melléklete szerinti 
tartalommal elfogadja. 
 
Felhatalmazza a Polgármestert az aláírásra, valamint felkéri a szükséges 
intézkedések megtételére. 
 
Határidő: 2015. október 1. 
Felelős: Polgármester 
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Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Köszönöm szépen. Szavazásra teszem fel 
az 3. határozati javaslatot az előterjesztésben foglaltak szerint. Itt is minősített 
többségre van szükség. Indítható a szavazás. 
 
Megállapítom, hogy a Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 
NAGYKOVÁCSI NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
136/2015. (IX. 17.) HATÁROZATA 

 
Tárgy: Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének Z-130-
131/2015. (VIII. 27.), a Nagykovácsi Településüzemeltetési Kft. működésének 
racionalizálására meghozott határozatával kapcsolatos döntések III. 
 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 
Kispatak Óvoda Alapító Okirat módosítását valamint az egységes szerkezetbe foglalt 
Alapító Okiratot a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 
 
Felhatalmazza a Polgármestert az aláírásra, valamint felkéri a szükséges 
intézkedések megtételére. 
 
Határidő: 2015. október 1. 
Felelős: Polgármester 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Köszönöm szépen. Szavazásra teszem fel 
az 4. határozati javaslatot az előterjesztésben foglaltak szerint. Indítható a szavazás. 

 
Megállapítom, hogy a Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 
NAGYKOVÁCSI NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
137/2015. (IX. 17.) HATÁROZATA 

 
Tárgy: Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének Z-130-
131/2015. (VIII. 27.), a Nagykovácsi Településüzemeltetési Kft. működésének 
racionalizálására meghozott határozatával kapcsolatos döntések IV. 

 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 
Nagykovácsi Településüzemeltetési Nonprofit Kft. valamint Nagykovácsi Nagyközség 
Önkormányzata között 2013. február 14. napján létrejött vállalkozási szerződést 
módosítsa oly módon, hogy a szerződésből és annak mellékleteiből kerüljön ki az 
önkormányzati intézmény működtetésére vonatkozó rendelkezés.  
 
Felkéri a Polgármestert, hogy gondoskodjon a vállalkozási szerződés módosításának 
elkészítéséről és felhatalmazza az aláírásra. 
 
Határidő: 2015. október 1. 
Felelős: Polgármester 
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7. napirendi pont 
Döntés a Kispatak Óvoda 2014-2015. nevelési évről szóló beszámolójáról 
valamint az óvodaépület helyiségének bérleti díjáról 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Röviden ismertette az előterjesztést. Az 
előterjesztést az Oktatási bizottság megtárgyalta, átadom a szót Fodor Attila elnök 
úrnak, hogy ismertesse a bizottság álláspontját. 
 
Fodor Attila: Az Oktatási bizottság az előterjesztést megtárgyalta és egyhangúlag 
támogatta mindkét határozati javaslatot. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Köszönöm szépen. Kérdezem, hogy van-e 
további kérdés, hozzászólás. Ha nincs, szavazásra teszem fel az 1. határozati 
javaslatot az előterjesztésben foglaltak szerint. Indítható a szavazás. 
 
Megállapítom, hogy a Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 
NAGYKOVÁCSI NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
138/2015. (IX. 17.) HATÁROZATA 

 
 
Tárgy: Döntés a Kispatak Óvoda 2014-2015. nevelési év nevelő-oktató 
munkájáról szóló beszámoló elfogadásáról 
 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kispatak Óvoda 
2014-2015. nevelési évi nevelő-oktató munkájáról szóló beszámolóját elfogadja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Köszönöm szépen. Szavazásra teszem fel 
az 2. határozati javaslatot az előterjesztésben foglaltak szerint. Indítható a szavazás. 
 
Megállapítom, hogy a Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 
NAGYKOVÁCSI NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
139/2015. (IX. 17.) HATÁROZATA 

 
Tárgy: Döntés a Kispatak Óvoda helyiségeinek bérleti díjáról 
 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy 
engedélyezi a Kispatak Óvoda részére az intézmény által használt, 2094 Dózsa Gy. 
u. 39. szám alatt lévő tornaterem bérbeadását azzal a feltétellel, hogy a bérbeadás a 
kötelező feladatok ellátását nem veszélyeztetheti. A megállapított bérleti díj bruttó 
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2000 Ft/óra. A bérleti szerződést az intézmény saját nevében kötheti, a befolyt bevétel 
az intézményt illeti, mellyel költségvetési bevételként önállóan rendelkezik. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 
8. napirendi pont 
Döntés a Local Agenda 21, „Nagykovácsi Nagyközség fenntartható fejlődésének 
helyi programjának„ elfogadásáról 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Röviden ismertette az előterjesztést. Az 
előterjesztést a Pénzügyi bizottság megtárgyalta, átadom a szót Tegzes Endre elnök 
úrnak, hogy ismertesse a bizottság álláspontját. 
 
Tegzes Endre: A Pénzügyi bizottság az előterjesztést megtárgyalta, 4 igen 
szavazattal és 1 tartózkodással elfogadásra javasolja. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Köszönöm szépen. Kérdezem, hogy van-e 
további kérdés, hozzászólás. Ha nincs, szavazásra teszem fel a határozati javaslatot 
az előterjesztésben foglaltak szerint. Indítható a szavazás. 
 
Megállapítom, hogy a Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete 8 igen, ellenszavazat nélkül 1 tartózkodással az alábbi határozatot 
hozta:  

 
NAGYKOVÁCSI NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
140/2015. (IX. 17.) HATÁROZATA 

 
Tárgy: Döntés a Local Agenda 21, „Nagykovácsi Nagyközség fenntartható 
fejlődésének helyi programjának” elfogadásáról 
 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, a Local 
Agenda 21-et, mint „Nagykovácsi Nagyközség fenntartható fejlődésének helyi 
programját” elfogadja. 
Felhatalmazza a Polgármestert és a Jegyzőt a szükséges intézkedések megtételére. 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester, Jegyző 

 
9. napirendi pont 
Döntés a 2015. augusztus 25-én beadott vis maior igény önrészéről 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Röviden ismertette az előterjesztést. Az 
előterjesztést a Pénzügyi bizottság megtárgyalta, átadom a szót Tegzes Endre elnök 
úrnak, hogy ismertesse a bizottság álláspontját. 
 
Tegzes Endre: A Pénzügyi bizottság az előterjesztést megtárgyalta és 5 igen 
szavazattal javasolja az elfogadását. 
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Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Köszönöm szépen. Kérdezem, hogy van-e 
további kérdés, hozzászólás. Ha nincs, szavazásra teszem fel a határozati javaslatot 
az előterjesztésben foglaltak szerint. Indítható a szavazás. 
 
Megállapítom, hogy a Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 
NAGYKOVÁCSI NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
141/2015. (IX. 17.) HATÁROZATA 

 
Tárgy: Döntés önrész biztosításáról vis maior pályázat beadásához, valamint a 
szükséges nyilatkozatokról 
 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a rendkívüli 
időjárás miatt megrongálódott úthálózatot önerőből helyreállítani nem tudja, ezért az 
utak és felszíni víz elvezető árkok kárelhárítására vis maior támogatás címen 
támogatási igényt nyújt be a Belügyminisztériumhoz.   
 
A káresemény megnevezése: A hirtelen lezúduló csapadék következtében 
megrongálódott utak és műtárgyak helyreállítása. 
Káresemény helyszínei:  

- Kazal utca (hrsz 4560) 
- Rózsa utca (hrsz 1350) 

 
A káresemény forrásösszetétele:  

Megnevezés 2015. év % 
Saját forrás    1.400.000,- Ft 10 
Biztosító kártérítése - - 
Egyéb forrás - - 
Vis maior igény 12.600.000,- Ft 90 
Források becsült költsége összesen:  14.000.000,- Ft 100 

  
A károk helyreállításának előzetesen becsült költsége 14.000.000,- Ft, melynek 
fedezetét az önkormányzat a megjelölt saját forrás erejéig tudja biztosítani.   
 
A Képviselő-testület a támogatáshoz szükséges 1.400.000,- Ft saját forrás összegét 
az Önkormányzat vis maior kerete terhére biztosítja. 
 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete kijelenti, hogy a 
káreseménnyel érintett összes vagyonelem az önkormányzat tulajdonát képezi, 
valamint a további nyilatkozatokat teszi:  
 
-  A rendkívüli időjárás okozta káreseményekhez kapcsolódó vagyontárgyakra 
biztosítással nem rendelkezik. 
 -  Az önkormányzat a megrongálódott úthálózatot és a hozzá kapcsolódó felszíni 
vízelvezető rendszert önerőből helyreállítani nem tudja.  
- Az önkormányzat más – a tulajdonában lévő – vagyontárggyal a feladatát nem 
tudja ellátni.  
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- Vállalja a költséghatékonyság és a megvalósíthatóság szempontjaira tekintettel 
történő helyreállítást. 
 
Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert az igénybejelentés benyújtására, 
valamint a támogatás igénylésével és elszámolásával kapcsolatos intézkedések 
megtételére.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester, Jegyző 
 
10. napirendi pont 
Döntés a Nagykovácsi sportpálya és konténeröltöző bérleti díjának mértékéről 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Röviden ismertette az előterjesztést. Az 
előterjesztést a Pénzügyi bizottság és az Oktatási bizottság is megtárgyalta, átadom a 
szót először Fodor Attila elnök úrnak, hogy ismertesse az Oktatási bizottság 
álláspontját. 
 
Fodor Attila: Az Oktatási bizottság az előterjesztést megtárgyalta. A magam részéről 
örülök az előterjesztésnek, mert régóta ott állnak az öltözők, és nem tudtuk használni 
őket. 1 évbe került, hogy ezt elérhessük, egy szerződésmódosításnak köszönhetően. 
A bizottság döntésénél figyelembe vette, hogy olyan igények is felmerültek a 
sportpályával kapcsolatosan, amikor nem szervezett sportegyesületekről, és nem 
spontán ott tartózkodó felnőttekről és gyerekekről van szó, jogos, hogy határozzunk 
meg egy bérleti díjat. Ugyanakkor azt is mérlegeltük, hogy meg kell jelölni azt is, hogy 
kik azok, akik a sportpályát továbbra is díjmentesen használhatják. A három 
sportegyesületre gondolt a bizottság, amelyeket mindenképpen érdemes támogatni, 
így egyfajta természetbeni támogatásként, természetesen a helyi lakosság mellett. 
Ezért a bizottság azt a módosító javaslatot tette, hogy Nagykovácsi belterület 220 hrsz 
alatt nyilvántartott sportpálya és 218/3. hrsz. alatt nyilvántartott konténeröltöző bérleti 
díját bruttó 10.000 Ft/óra összegszerűségben állapítja meg külső bérlők számára. A 
sportpálya igénybevétele a Nagykovácsi Sport Egyesület, a Nagykovácsi Utánpótlás 
Sportegyesület, a Nagykovácsi Sólymok Sportegyesület, valamint a nem szervezett, 
lakossági használat számára továbbra is ingyenes. A Képviselő-testület felkéri az 
Oktatási, Kulturális, Sport, Turisztikai és Környezetvédelmi Bizottságot, hogy 
amennyiben új információ áll a rendelkezésére, abban az esetben 2016. június 30. 
napjáig vizsgálja felül a használat rendjét a bérleti díj vonatkozásában és tegyen 
javaslatot a Képviselő-testület részére.  
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Szeretném azért elmondani, hogy a 
természetbeni támogatás is súlyos milliókat jelent, az, hogy kézpénzzel nem tud 
támogatást adni az önkormányzat, az még nem jelenti azt, hogy a természetbeni 
támogatás neki nem kerül pénzbe. 
 
Fodor Attila: Ezt én is így értettem. 
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Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Átadom a szót Tegzes Endre elnök úrnak, 
hogy ismertesse a Pénzügyi bizottság álláspontját. 
 
Tegzes Endre: A Pénzügyi bizottság az előterjesztést hosszasan tárgyalta, de végül 
5 igen szavazattal elfogadásra javasolta a módosító javaslatot. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: A Pénzügyi bizottság és az Oktatási 
bizottság üléseinek másnapján érkezett Szemesy Barbara alpolgármester asszonytól 
is egy módosító indítvány. Kérem, hogy terjessze elő. 
 
Szemesy Barbara alpolgármester: Olvasva az OKB véleményét, az jutott eszembe, 
hogy nem lenne igazságos, ha csak három sportegyesületet neveznénk meg. 
Ugyanígy a többi sportegyesület, ami még itt működik, azok is élhetnének ezzel a 
lehetőséggel. A másik, hogy ennek a sportpályának a fenntartása nagyon komoly 
költségekkel járhat, ezért ez mindenképpen érinti a Pénzügyi bizottság területét is, 
ezért kértem azt, hogy a felülvizsgálat során a Pénzügyi bizottság egyetértése is 
szükséges legyen.  
 
Tegzes Endre: Ezzel én egyetértek, a PB által benyújtott módosítás ezzel a 
kiegészítéssel elfogadható. 
 
Fodor Attila: Érzékelve a segítő szándékot alpolgármester asszony beterjesztésében, 
azért sajnálom, hogy nem volt ott a bizottsági ülésen, mert akkor nem kellene 
elmondanom azokat az indokokat, ami az általam beterjesztett módosító indítványt 
megalapozta. Véleményem szerint vagy az OKB, vagy a PB módosító indítványát 
kellene elfogadnunk. A három sportegyesületet azért jelöltük meg, mert egy focipálya 
meglehetősen funkcionális terület, de ez nem zárja ki, hogy más egyesületek is 
használhassák, ha hasonló tevékenységet végeznek. A pálya valószínűleg hamar 
megsínylené, ha minden egyesület oda menne. Azzal a javaslattal, hogy a PB is 
tárgyalja, maximálisan egyetértek. De a javaslatban szerepel egy olyan kitétel is, 
amivel egyáltalán nem tudok egyetérteni: a felülvizsgálatra a sportpálya és a 
konténeröltőző 2015. és 2016. első negyedévének költségeinek figyelembe vételével 
történjen meg. Ez nincs benne egyik bizottság módosító indítványában sem. Pontosan 
a bizottságok ülésein elhangzott érvek miatt nem került bele ilyen kitétel. Nem a 
költségvetés alapján kell megítélni ezt, hanem a gyerekekért elvégzett munka alapján. 
A másik problémám, hogy a két bizottság hogyan tud közösen dönteni, amikor mindkét 
bizottság önálló. Ezt a módosító javaslatot ezek miatt a kitételek miatt nem tudom 
elfogadni, a magam részéről elvetném. Vagy a PB, vagy az OKB bizottság javaslatát 
fogadjuk el. 
 
dr. Németh Zsanett aljegyző: A testületi döntési gyakorlatban teljesen elfogadott az 
együtt döntési lehetőség. Nem ellentmondás ez a kitétel, mert ennek pont az a 
lényege, hogy a szakmai és a pénzügyi tekintetben felelős bizottság egyetértve hozzon 
döntést. 
 
Gerely Gábor: A többi sportág nevében szeretnék egy kis kiegészítést tenni. A legtöbb 
gyereket a foci mozgatja meg. Az is nyilvánvaló, hogy ehhez kell a legkomolyabb 
infrastruktúra is. A focipálya valóban egy funkcionális létesítmény, hozzáteszem, hogy 
pl. a kerékpársport szezonális jellegéből adódóan télen atlétikai jellegű edzéseket 
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tartunk. A településen erre nincs alkalmas terület az Amerikai iskola pályáján kívül, 
amelynek a használata télen korlátozott. Ha a focipálya ki lenne világítva, alkalmas 
lenne más edzésekre is, és nem hiszem, hogy károsítaná ezt a területet.  
 
Dr. Szabó András: A szavazástechnikával kapcsolatos problémát nem értem. Úgy 
értelmezem az indítványt, hogy a testület fogadhatja el a felülvizsgálatot, ha 
együttesen mindkét bizottság támogatja azt. Fodor Attila képviselő úr azt mondta, hogy 
az OKB nem hozhat határozatot a másik egyetértése nélkül, de szerintem nem ez van 
a módosító javaslatban. 
 
Fodor Attila: Mi van akkor, ha a két bizottság véleménye nem egyezik? 
 
Papp István jegyző: Ez az együttdöntési kényszer. Amíg a két bizottság nem egyezik 
meg egy közös szövegben, addig nincs előterjesztés. 
 
Tegzes Endre: El kell azon gondolkodni, hogy vajon tisztában vagyunk azzal, hogy 
majd az árak hogyan alakulnak? Ezeket bizony felül kell majd vizsgálni, és lehet, hogy 
alacsonyabb áron is ki tudjuk majd adni a pályát. 
 
Dr. Szabó András: Az együtt szavazás szerintem úgy oldható meg, ha a két bizottság 
együttes ülésen dönt. 
 
Fodor Attila: Azt el tudom fogadni, hogy ezt a részt átemeljük a határozati javaslatba, 
hogy a két bizottság együtt dönt. Azt azonban nem tudom támogatni, hogy a költségek 
figyelembe vételével. Sportpályáról, egyesületekről, gyerekekről beszélünk, nem a 
fiskális szemléletet kell, hogy elővegyük. Évek óta dolgoznak ezek az egyesületek, 
ezek az edzők legtöbbször társadalmi munkában, szeretetből végzik a munkájukat.  
 
Szemesy Barbara alpolgármester: Ez a pálya most nyílt meg. Ez azt jelenti, hogy 
2016. I. negyedévének végére látjuk meg, hogy mennyibe fog ez nekünk kerülni. Eddig 
is támogattuk az egyesületeket, gyermekeket, sportolást. Nem azt akartam, hogy az 
egyesületek rosszabbul járjanak, hanem azt mondtam, hogy nézzük meg, hogy 
ténylegesen milyen költségekkel jár az üzemeltetése. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Azt azért el kell mondanom, hogy az Oktatási 
bizottság és a Pénzügyi bizottság módosító javaslatát már nem tudjuk módosítani, 
nincs lehetőség összehívni őket a módosítás miatt. Most három módosító indítvány 
került előterjesztésre, amelyekről dönt a testület. 
 
Fodor Attila: A PB és az OKB határozatát egyhangú támogatással hozta meg, a teljes 
bizottság támogatásával. A harmadik javaslatot viszont nem tárgyalta bizottság, ezt én 
nem tudom támogatni. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Nem vehetjük el a jogot egyetlen képviselőtől 
sem, hogy módosító indítványt terjeszthessen be. A beterjesztés teljesen 
szabályszerűen zajlott le. 
 
Tegzes Endre: Én a kezdet kezdetén jeleztem, hogy amit az alpolgármester asszony 
benyújtott, én annak egy részével maximálisan egyetértek. Ne ragaszkodjunk ahhoz, 
hogy meg legyen jelölve a három sportegyesület, hanem legyen egy sportolási 
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lehetőség. A pénzügyi helyzet tisztánlátása viszont fontos. Mindhárom indítványban 
majdnem ugyanaz szerepel. 
 
dr. Klein Katalin: Fodor Attila elnök úrhoz szeretnék szólni. A bizottsági ülésen is 
felvetődött az a kérdés, hogy ki használhatja a pályát. Akkor megállapodásra jutottunk, 
azonban alpolgármester asszony és Gerely Gábor képviselő úr felvetését azonban 
magamra nézve elfogadhatónak tartom, tehát én ezen a kérdéskörön továbblépnék. 
Ami a többszörösen előhozott fiskális szemléletet illeti, maga az elnök úr mondta, hogy 
az öltöző bérleti díja bizony elég magas. Ebben az esetben viszont valahol 
kompenzálnunk kellene ezt a bevételi oldalon. Szükség van a költségszemléletű 
hozzáállásra. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Köszönöm szépen. Kérdezem, hogy van-e 
további kérdés, hozzászólás. Azt el kell mondanom, hogy mindenképpen döntenünk 
kell, mert különben nem lesz használható a konténeröltöző. Egyesével teszem fel 
szavazásra a módosító indítványokat. Amennyiben valamelyiket elfogadja a testület, 
abban az esetben a többit értelemszerűen nem kell megszavazni. Először szavazásra 
teszem fel a legtágabb lehetőséget biztosító indítványt, alpolgármester asszony 
módosító indítványát. Indítható a szavazás. 
 
Megállapítom, hogy a Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete 7 igen, ellenszavazat nélkül 2 tartózkodással az alábbi határozatot 
hozta:  

NAGYKOVÁCSI NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

142/2015. (IX. 17.) HATÁROZATA 
 
Tárgy: Döntés a Nagykovácsi sportpálya és konténeröltöző bérleti díjának 
mértékéről 
  
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy 
fenntartva a 24/2015. (II.19.) számú Kt. határozatban foglaltakat, a tulajdonát képező, 
Nagykovácsi belterület 220 hrsz. alatt nyilvántartott sportpálya és 218/3. hrsz. alatt 
nyilvántartott konténeröltöző bérleti díját bruttó 10.000 Ft/óra összegszerűségben 
állapítja meg. A sportpálya igénybevétele a Nagykovácsiban működő 
sportegyesületek valamint a nem szervezett, lakossági használat számára továbbra is 
ingyenes. 
 
A Képviselő-testület felkéri az Oktatási, Kulturális, Sport, Turisztikai és 
Környezetvédelmi Bizottságot, hogy – a sportpálya és a konténeröltőző 2015. és 2016. 
első negyedévének költségeinek figyelembe vételével - 2016. június 30. napjáig 
vizsgálja felül a használat rendjét a bérleti díj vonatkozásában és – a Pénzügyi és 
Településfejlesztési Bizottság egyetértésével - tegyen javaslatot a Képviselő-testület 
részére. 
 
Felhatalmazza a Polgármestert a szükséges intézkedés megtételére, valamint a NATÜ 
ügyvezetőjét a sportpálya házirendjének módosítására. 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 
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11. napirendi pont 
MLSZ Országos Pályaépítési Program – Pályázat műfüves focipálya építésére 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Röviden ismertette az előterjesztést. 
Kiegészítésként szeretném elmondani, hogy ha pályázunk, és miután elkészül ez a 
pálya, rögtön igényként fog felmerülni, hogy nincs mosdója, mellékhelyisége. Ezt 
kalkulálnunk kell, hogy plusz költséget fog jelenteni. Viszont a határozati javaslatba 
nem került be még a pálya helyszíne, azonban a pályázat beadásakor meg kell jelölni 
a pontos helyet. Bizottsági ülésen felmerült a Vértes utca, azonban ez túl értékesnek 
bizonyult. Megvizsgáltuk a faluközpontként kijelölt területen, a református templom 
mögötti területet. Ha itt a tervezett teniszpályát minimálisan arrébb építjük meg, akkor 
a fennmaradó terület pontosan alkalmas lenne a focipályának. A pályázat beadásához 
azonban mindenképpen határoznunk kell a helyszínről. Az előterjesztést az Oktatási 
bizottság és a Pénzügyi bizottság is megtárgyalta, átadom a szót először Fodor Attila 
elnök úrnak, hogy ismertesse az Oktatási bizottság álláspontját.  
 
Fodor Attila: Az Oktatási bizottság az előterjesztést megtárgyalta. A bizottság ülésén 
is felmerült a pálya helyszínének lehetőségeként a szabadidőpark, azonban ezt hamar 
elvetettük, mert az MLSZ által meghatározott feltételek nem teszik alkalmassá arra, 
hogy egyfajta játszótéren valósuljon meg ez a pálya. Régi álma ez a gyerekeknek és 
a felnőtteknek, hogy lehessen még egy területen sporttevékenységet végezni. 
Szükség van erre, a gyereklétszám folyamatosan növekszik. Az összes környező 
településen már működik ilyen jellegű műfüves focipálya, ki is van maximálisan 
használva. Országos szinten mindössze 100 db-ot épít meg a szövetség egy évben, 
nem is biztos, hogy megnyerjük a pályázatot. Nem kellene elvetni ezt a lehetőséget. 
Ennek ellenére a bizottság 2 igen 3 nemmel nem támogatta a pályázat beadását. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Valójában azért a bizottsági ülésen 
részletesen elhangzott, hogy miért vannak fenntartásai a bizottság tagjainak. Bevallom 
őszintén, hogy én is nagyon nehezen tudok dönteni ebben a kérdésben. Pontosan 
látom az előnyeit és a hátrányait is. Utána érdeklődtem, hogy a fenntartása sokkal 
többe kerül, mint amit feltételeztem. Kiderült, hogy a műfüves pályát rendszeresen 
gondozni kell ahhoz, hogy a fű mindig megfelelő állapotú legyen. Nagyon rosszul viseli 
a fagyot, és a havat, és 4-5 évente kell ezt cserélni. Emellett felmerült még más plusz 
költség is. Ki fogja őrizni? Emellett 15 éven keresztül az MLSZ szabályozza, hogy ki 
használhatja, kizárólag csak focira lehet használni. Tehát sok olyan kötöttség van, ami 
azt a célt, hogy a tömegsportot biztosíthassuk, nem teszi lehetővé. Ugyanakkor 
elhangzott a bizottsági üléseken is, hogy mennyire jó lenne, ha egy ilyen lehetőséget 
igénybe tudnánk venni. De már látjuk, hogy olyan összegeket emésztene fel, hogy 
ebből már meg tudnánk valósítani egy saját pályát. Úgyhogy nagyon nehéz ez a 
döntés. Átadom a szót Tegzes Endre elnök úrnak, hogy ismertesse a Pénzügyi 
bizottság álláspontját. 
 
Tegzes Endre: A felmerült körülményeket figyelembe véve, különösen pénzügyi 
szempontból, a bizottság 3 igen és 2 tartózkodással megszavazta a pályázat 
benyújtására vonatkozó javaslatot.  
 
Szemesy Barbara alpolgármester: Utánanéztem, hogy pontosan milyen 
költségekkel is jár egy ilyen pálya fenntartása. Egy karbantartó traktorra van szükség, 
aminek 9 millió Ft a beszerzési értéke, és bizony 4-5 évente teljesen le kell cserélni a 
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műfüvet, ami szintén komoly költséget jelent. Hatalmas költségekkel jár, és semmi 
másra nem lehet használni, csak focira. Én azt szeretném, hogy más sportnak is 
legyen helye. Itt mindent a foci tölt meg, nincs másnak lehetősége. Szeretném, ha 
lehetne pl. egy futópálya, ahol akár a biciklisek, akár a triatlonosok, bárki tudna edzeni. 
Sokan tudjuk használni, ne csak bizonyos sportegyesületek. 
 
Dr. Szabó András: A Pénzügyi bizottság ülésén nagy vehemenciával támogattam a 
pályázaton való indulást, de ott is hangsúlyoztam, hogy azért támogatom, mert a cél 
az, hogy legyen egy plusz pályánk. Az volt a többszöri feltételem, hogy azért induljunk 
el ezen a pályázaton, hogy elkezdjünk foglalkozni azzal, hogy hogyan lehetne egy ilyen 
projektet megvalósítani. Csábító a 70 %-nak mondott állami támogatás, de magam is 
információkat kaptam, hogy bizony lehet, hogy jobb pénzügyi konstrukció lenne, ha 
saját magunknak építünk egy pályát. Tehát én úgy támogattam ezt a pályázaton való 
elindulást, hogy abban az esetben adjuk be, ha ez a pályázati struktúra a 
legrentábilisabb. Ha irracionális pénzügyi konstrukció derül ki, ne adjuk be a 
pályázatot. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Nem tudom, hogy tudunk-e így dönteni. Csak 
akkor indulhatunk el, ha a Képviselő-testület úgy dönt.  
 
Dr. Szabó András: Én ezt úgy gondoltam, hogy arról kell döntenünk, hogy az 
önkormányzati testület az önrész tekintetében erre a projektre meghatározza azt az 
összeget, amivel el lehet indulni. A döntést hozzuk meg úgy, hogy a polgármester 
kompetenciája, (vagy valami egyéb feltétel), hogy ezt a pályázatot beadjuk vagy sem. 
Készítsünk egy focipálya készítési tervet, nézzük meg, hogy az mennyiért készíthető 
el. Így olyat építünk, amilyet mi akarunk. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Ehhez kellene egy módosító indítvány, egy 
másik határozat. Mindenképpen el kell döntenünk, hogy beadjuk a pályázatot, vagy 
sem. 
 
Dr. Szabó András: Az lenne a javaslatom, hogy kérdezzük meg a testületet, hogy 
egyáltalán beadjuk-e a pályázatot. Ha nem lesz meg a többség, akkor majd másik 
konstrukcióban fogom előterjeszteni ezt a javaslatot. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Hamarosan lesz egy rendkívüli testületi ülés, 
úgy gondolom, hogy addigra elő lehet készíteni a javaslatot annak a függvényében, 
hogy most milyen döntés születik. 
 
Fodor Attila: Először is szeretnék reagálni a polgármester asszony által mutatott új 
helyre. Bizottsági ülésen azért merült fel a Vértes utcának a vége, mert nem tudtuk, 
hogy van-e szabad terület a Kaszáló utcai részen. Amennyiben az új hely mellett 
döntünk, az egy jó döntés. A másik, hogy az MLSZ azt támogatja, hogy igen, előnyben 
kell részesíteni a focit, de azt gondolom, hogy más településeken is annak semmi 
akadálya nincs, hogy más sportcélra is használják. Nem tudom értelmezni az 
alpolgármester asszonynak a mondatait. A focival szembeni pici kirohanását. Miért 
pont a foci? Most azért beszélünk erről a pályázatról, mert az MLSZ hajlandó 70 %-
ban támogatást adni. Én lennék a legboldogabb, ha ilyen támogatást kapnánk más 
sportszövetségektől is. Azt is támogatnám. Most azonban erről tárgyalunk. Én nem 
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állítanám szembe az egyesületeket. Emellett jelenleg 220 gyerek sportol a két 
Nagykovácsi gyermeksport egyesületben, és ez a szám rohamosan nő.  
 
Tegzes Endre: Amit Szabó András képviselőtársam mondott, az tényleg így hangzott 
el a bizottság ülésén. Azonban nem mindegy, hogy mire szavazunk igennel. Sokkal 
szimpatikusabb úgy dönteni, hogy megígérni minden sportolónak, hogy egy bizonyos 
összeget félre fogunk tenni sportpálya építésére, és abban az esetben az a bizonyos 
15 év kötöttség sem állna fenn. Mert ha indulunk a pályázaton, nem biztos, hogy csak 
ennyi pénzt kell erre fordítanunk.  
 
Fodor Attila: A bizottsági ülésen elhangzott, hogy az MLSZ által meghatározott 15 év 
azért van, hogy elkerüljék azt, hogy néhány év alatt az önkormányzat kiadja 
vállalkozóknak, és egészen másra használják fel a pályát. A 15 év arra szolgál, hogy 
védje a gyerekeket, védje a sportot. A félelem nem jogos, úgy látszik, hogy ezen a 
félelmen a legtöbb környező önkormányzat már túllépett, csak bennünk van meg ez a 
félelem sajnos. 
 
Tegzes Endre: Ez rendben van, azonban arra nem válaszolt képviselő úr, hogy vajon 
érdemes-e pályázni az összes többi felmerülő költséget ismerve.  
 
Szemesy Barbara alpolgármester: Fodor Attila képviselő úr mondataira szeretnék 
reagálni. Én nem akartam szembe állítani a sportegyesületeket. Csak azt kérem, hogy 
más is jusson szerephez, ne csak mindig a foci. Azért jár ennyi gyerek focira, mert nem 
nagyon van más lehetőség. A sportpályák beosztását megvizsgálva is ez tűnik ki. 
 
dr. Klein Katalin: Itt valójában arról kell döntenünk, hogy 12.250 ezer Ft-ot valahová 
elkötelezzünk-e. Szeretném felhívni képviselőtársaim figyelmét arra, hogy mi ebben 
az évben sportfejlesztést nem terveztünk. Arra az érvre, hogy minden más településen 
van, én egyet tudok mondani, hogy biztos vagyok benne, hogy minden más 
településen van normális ravatalozó, és mi ravatalozóban gondolkodtunk a 
költségvetés összeállításakor. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Nagyon egyetértek azzal, hogy most a 
határozati javaslatra kellene koncentrálni, hiszen ebben van most döntési helyzetünk.  
Amennyiben nincs további hozzászólás, akkor a határozati javaslatot az említett 
helyrajzi számmal kiegészítve teszem fel szavazásra. Indítható a szavazás. 
 
 
Megállapítom, hogy a Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete 3 igen, 2 nem, 4 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:  

 
NAGYKOVÁCSI NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
143/2015. (IX. 17.) HATÁROZATA 

 
Tárgy: Döntés pályázat benyújtásáról: „MLSZ Országos Pályaépítési Program – 
Pályázat műfüves focipálya építésére” 
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Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 
„MLSZ Országos Pályaépítési Program műfüves focipálya építésére” elnevezésű 
pályázatra támogatási igényt nem nyújt be. 
 
Határidő: azonnal  
Felelős: polgármester 
 
12. napirendi pont 
A Nagykovácsi Víziközmű Kft. végelszámolásával kapcsolatos döntések 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Röviden ismertette az előterjesztést. Az 
előterjesztést a Pénzügyi bizottság megtárgyalta, átadom a szót Tegzes Endre elnök 
úrnak, hogy ismertesse a bizottság álláspontját. 
 
Tegzes Endre: A Pénzügyi bizottság az előterjesztést megtárgyalta és 5 igen 
szavazattal elfogadásra javasolja a testületnek. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Köszönöm szépen. Kérdezem, hogy van-e 
további kérdés, hozzászólás. Ha nincs, szavazásra teszem fel a határozati javaslatot 
az előterjesztésben foglaltak szerint. Indítható a szavazás. 
 
Megállapítom, hogy a Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 
NAGYKOVÁCSI NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
144/2015. (IX. 17.) HATÁROZATA 

 
Tárgy: Nagykovácsi Víziközmű Kft. végelszámolásával összefüggő tulajdonosi 
döntések 
 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagykovácsi 
Víziközmű Kft. végelszámolója által benyújtott, az előterjesztés mellékletét képező 
határozati javaslatokat elfogadja. 
 
Felhatalmazza a Polgármestert, hogy a Víziközmű Kft. taggyűlésén a Képviselő-
testület döntése szerint szavazzon. 
 
Határidő: azonnal  
Felelős: polgármester 
 
13. napirendi pont 
Javaslat a Pilisi Medence Kistérség Önkormányzati Területfejlesztési Társulás 
Egyesülethez (rövid nevén Pilisi KÖTET Egyesület) való csatlakozáshoz 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Röviden ismertette az előterjesztést. Az 
előterjesztést az Ügyrendi bizottság megtárgyalta, átadom a szót Bánóczi Margit elnök 
asszonynak, hogy ismertesse a bizottság álláspontját. 
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Bánóczi Margit: Az Ügyrendi bizottság az előterjesztést megtárgyalta, 3 igen 
szavazattal elfogadta és elfogadásra javasolja a testület számára. 
 
Dr. Szabó András: Mi már tagjai vagyunk egy egyesületnek. Van különbség ezek 
között, egyáltalán milyen célt szolgál a tagság? Javaslom majd felülvizsgálni, hogy 
van-e értelme részt venni ebben az egyesületben. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Mi egy társulás, a BÖT tagjai vagyunk ezen 
kívül, az a különbség, hogy más települések a tagjai a két szervezetnek. Abban 
egyetértek, hogy mindenképpen érdemes lesz felülvizsgálni, hogy milyen haszna van 
a tagságnak, milyen lehetőségeket adott számunkra ez a dolog. Kérdezem, hogy van-
e további kérdés, hozzászólás. Ha nincs, szavazásra teszem fel a határozati javaslatot 
az előterjesztésben foglaltak szerint. Indítható a szavazás. Elfogadásához minősített 
többség szükséges. 
 
Megállapítom, hogy a Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete 8 igen, 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta:  

 
NAGYKOVÁCSI NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
145/2015. (IX. 17.) HATÁROZATA 

 
Tárgy: Javaslat a Pilisi Medence Kistérség Önkormányzati Területfejlesztési 
Társulás Egyesülethez (rövid nevén Pilisi KÖTET Egyesület) való 
csatlakozáshoz 
 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy 
csatlakozik a Pilisi Medence Kistérség Önkormányzati Területfejlesztési Társulás 
Egyesülethez (rövid nevén Pilisi KÖTET Egyesület), vállalja a tagsági díj (10 Ft/fő/év) 
megfizetését. 
Felhatalmazza a polgármestert a Társulási Megállapodás aláírására. 
 
Határidő:  2015. szeptember 30. 
Felelős: polgármester 
 
14. napirendi pont 
Javaslat a Budakörnyéki Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodása 
módosításának elfogadására 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Röviden ismertette az előterjesztést. Az 
előterjesztést az Ügyrendi bizottság megtárgyalta, átadom a szót Bánóczi Margit elnök 
asszonynak, hogy ismertesse a bizottság álláspontját. 
 
Bánóczi Margit: Az Ügyrendi bizottság az előterjesztést megtárgyalta és 3 igen 
szavazattal elfogadásra javasolja. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Köszönöm szépen. Kérdezem, hogy van-e 
kérdés, hozzászólás. Ha nincs, szavazásra teszem fel a határozati javaslatot az 
előterjesztésben foglaltak szerint. Indítható a szavazás. Itt is minősített többség 
szükséges. 
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Megállapítom, hogy a Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 
NAGYKOVÁCSI NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
146/2015. (IX. 17.) HATÁROZATA 

 
Tárgy: Javaslat a Budakörnyéki Önkormányzati Társulás Társulási 
Megállapodása módosításának elfogadására 
 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 
Budakörnyéki Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodásán a 8/2015. (II. 16.) 
sz. Társulási Tanácsi határozattal átvezetett módosításokat elfogadja, egyúttal az 
Egységes Szerkezetű Társulási Megállapodást jóváhagyja. Felhatalmazza a 
polgármestert a Társulási Megállapodás aláírására. 
 
Határidő:  azonnal 
Felelős: polgármester 
 
15. napirendi pont 
Döntés a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2016. 
évi fordulójához való csatlakozásról, valamint az elektronikus adatbázis 
használatáról 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Ez a napirend az eredeti kiküldött 
meghívóban még nem szerepelt, mert utána érkezett a lehetőség. Az előterjesztést 
viszont kiküldtük. Röviden ismertette az előterjesztést. Az előterjesztést a Pénzügyi 
bizottság megtárgyalta, átadom a szót Tegzes Endre elnök úrnak, hogy ismertesse a 
bizottság álláspontját. 
 
Tegzes Endre: A Pénzügyi bizottság az előterjesztést megtárgyalta és 5 igen 
szavazattal elfogadásra javasolja a testületnek. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Köszönöm szépen. Kérdezem, hogy van-e 
kérdés, hozzászólás. Ha nincs, szavazásra teszem fel a határozati javaslatot az 
előterjesztésben foglaltak szerint. Indítható a szavazás. 
 
 
Megállapítom, hogy a Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 
NAGYKOVÁCSI NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
147/2015. (IX. 17.) HATÁROZATA 

 
Tárgy: Döntés a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 
Ösztöndíjpályázat 2016. évi fordulójához való csatlakozásról, valamint az 
elektronikus adatbázis használatáról   
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Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy 
csatlakozik a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2016. 
évi fordulójához az elektronikus adatbázis használatával. Felhatalmazza a 
Polgármestert a Csatlakozási Nyilatkozat aláírására, valamint a Jegyzőt a pályázat 
kiírására. 

 
Határidő: 2015. október 1. 
Felelős: polgármester, jegyző  
 
16. napirendi pont 
Javaslat a Nagykovácsi Általános Iskola sportpályája befedésének 
előkészítésére 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Ez az előterjesztés a bizottsági üléseket 
követően érkezett, ezért egyik bizottság sem tudta tárgyalni. Az előterjesztés 
benyújtója Gerely Gábor képviselő úr, átadom a szót. 
 
Gerely Gábor: Röviden ismertette az előterjesztést. 
 
Fodor Attila: Maximálisan támogatom a beterjesztést. Annyi a kérésem ezzel 
kapcsolatban, hogy jó lenne, ha tudná ezt támogatni a testület, mert vannak olyan 
alternatívák, melyek olcsóbbá teszik ezt a megoldást. Nem a klasszikus un. 
„buborékról” van szó, ha jól értem, hanem a ponyvás, sátras megoldásról, amelyet 
alkalmazva nem kellene fűteni sem.  
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Ennek az is egy előnye, hogy nemcsak a foci 
számára, hanem minden más sportág számára is helyet biztosíthatnánk. Azonban ez 
a döntés még nem arról szól, hogy ezt megvalósítjuk, hanem arról, hogy kezdjük el 
vizsgálni ezt a lehetőséget, és utána terjesszük a testület elé, hogy milyen feltételei 
vannak a megvalósításnak. Ezzel a döntéssel még nem rendelünk pénzt mellé a 
kivitelezésre.   
 
Tegzes Endre: Támogatom a kezdeményezést. 
 
Gerely Gábor: Tájékoztatom a testületet, hogy bekértem árajánlatokat, kb. hasonló 
összegből, mint a műfüves focipálya önrésze, ez megvalósítható. Az a műszaki 
javaslat, amit Fodor képviselő úr mond, az a legalkalmasabb megoldás. Az 
üzemeltetését helyileg meg tudjuk oldani, nem bonyolult dolog, talán még a javítását 
is. A gyártók, akikkel tárgyaltam, 6-7 hetes átfutást ígérnek, ezért szerencsés lenne, 
ha már a következő testületi ülésre be tudnánk vinni.  
 
Fodor Attila: Azt gondolom, hogy képviselőtársam heteket, hónapokat spórolt meg a 
hivatalnak az ajánlatok bekérésével, így esetleg már a rendkívüli ülésre is 
bekerülhetne. 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Köszönöm. Amennyiben nincs további 
hozzászólás, kérdés, szavazásra teszem fel az előterjesztésben szereplő határozati 
javaslatot. Indítható a szavazás. 
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Megállapítom, hogy a Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete 9 igen, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:  

 
NAGYKOVÁCSI NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
148/2015. (IX. 17.) HATÁROZATA 

 
Tárgy: Javaslat a Nagykovácsi Általános Iskola sportpályája befedésének 
előkészítésére 
 
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy 
vizsgálja a Nagykovácsi Általános Iskola sportpályája befedésének lehetőségét.  
 
Felkéri a Polgármestert és a Jegyzőt, hogy végeztesse el a szükséges műszaki és 
pénzügyi előkészületeket ahhoz, hogy a befedésről a Képviselő-testület októberi soros 
ülésén dönthessen. 
 
 
Határidő: 2015. október 7. 
Felelős: Polgármester, Jegyző 
 
 
Kiszelné Mohos Katalin polgármester: Van-e további kérdés, hozzászólás? Úgy 
látom, nincs, ezért a mai nyílt ülést 19 óra 08 perckor bezárom. A 17. és a 18. napirend 
tárgyalására zárt ülésen kerül sor.  
 
   
 
 

K.m.f. 
 

 
 

    Kiszelné Mohos Katalin       Papp István 
           polgármester           jegyző 
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	Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, a Local Agenda 21-et, mint „Nagykovácsi Nagyközség fenntartható fejlődésének helyi programját” elfogadja.

